
iL CATALA I L'AMNISTIA TOTAL 

SOLLET 

efves del Pie Municipal: 

EI pie de I 'Ajuntament corresponent a 
uesl primer mes de I'any va èsser un pie 

nib cap i peus, es a dir, que Tinterés Infor-
laiiu es va centrar al començament i al final. 
En l'ordre del dia hi figuraven set punts 

leis quais el primer fixava la subvenció de 
Ajuntament a Omnium Cultural per a conti-
luardonant classes de català a les escoles de 
localitat. Els darrers mesos de l 'any passat, 
precària situació econòmica de la Delega-

¡ó comarca l de l 'Omnium, amenaçava la 
spensió de les classes de català fins el punt 
que el professors ja no havien cobrat la 

ga del mes de Desembre. 
El millo trescentes mil pessetes que l 'Ajun-

iment de Mollet ha donat al català. suposa-
lacontinuitat d 'aquestes classes, tot i re-

larcant que aquest pressupost no és la 
olució de tots els problèmes. Solsament fer 
ment que el cost de dues hores setmanals 
iraula i per any es xifra en trenta mil pesse-
s, que multiplicades per les vuitanta-sis 
lies que tenen les set escoles de Mollet on es 
nen classes de català, suposen un total de 
ismilions cinq-centes vuitanta mil pessetes. 

'aJ dir que la subvenció va èsser donada per 
Ajuntament sense gaire discusió entre el 
onsistori, j aque anteriorment dues reunions 
n privât de les denominades «plenillos» 
ivien aplanat el cami. També cal apuntar 

ue aqüestes pessetes FAjuntament les dòna 
mb la condició expressa de que no hi hagi 
lemipció de les classes per cap motiu. En 

as contrari el plr revoca la subvenció. 
Adicionalment a la subvenció indicada 
aprovava també la quantitat de tres-centes 

pessetes més per pagar les despenses re-
asades deis professors. 
La resta de punts de l 'ordre del dia transcu-
iren entre l'adjudicació d 'un projecte per tér 
iparvulari, les reclamacions per modificar 
categoría deis carrers i les tases de les 
ropes fúnebres. 
Lapartat de precs i preguntes va èsser en-

per l'alcalde que va demanar la tramita-
»al Ministeri de l 'Habitacle de l'aMiberació 
Isterrenys de la finca de can Vila. 
El senyor Rebull es va fer resso d 'una 
:jcio de veins de Mollet que treballen a 
^Tecostatde la via Barcelona-Port Bou, en 

'al es demanava que els trens de mercade-
nos'estacionessin a dret de l 'antic pas a 

va parlar, a leshores, d ' iniciar els 
per tal de fer un pas de peatons (i 

"j^^fins i tot de cotxes) en aquest indret. 
w polèmica, però, va surgir al demanar el 
^yorPlanelles Tadhesió del pié a l 'amnistia 

I die polèmica perqué mentre uns 
'"«11ers deien que això era política i que 

d ' a ixó ells no n 'entenen, altres comentaven la 
seva negativa a una amnistía per els presos 
comuns (ja que deien que amnistía total vol 
dir per a tots, politics i comuns), i encara 
d 'a l t res es preocupaven per sapiguer en nom 
de qui la demanava i quina amnistía total 
demanava , si la dels Bisbes o la de qui. Des-

el moment democratic en que vivim torhom 
pot expressar-se lluirament, i per tant com 
que era una proposta que sortia de l 'ámbit del 
pie municipal — que segons ell té més aviat 
una funció administrativa — , la petició no hi 
era escaienl. 

La senyora Giralt va plantejar seguidament 
al pie la carta que els botiguers de la zona 
centre Thi havien adreçat indicant els problè-
mes que el mercat dels dimarts els ocasiona. 
En 1 'exposició de la carta, es va queixar, molt 
amoïnada i amb paraules una micagruixudes, 
per la publicació en aquesta revista comarcal 
d ' u n article a on hi figurava ella com a única 
culpable del problema, tot tenin-ne la solució. 
^ No obstant el senyor Planellas, que és a 

r h o r a un desl botigers que signava la carta, va 
aclarir que la petició es presentava-al delegat 
de mercats de 1 'Ajuntament, que és la senyora 

p rèsd ' en raonar to t s idir-hi cadascúlaseva , la per tal de que ho espossés al pie i es 
discussió va arrivar a un «impasse», que el una comissió botiguers-Ajuntament 
senyor Alcalde va tallar indicant que una P®'" trovar-hi una sol-lució al problema, 
votació del Consistori provocaría situacions 
incòmodes entre alguns deis presents i que e 

S A N T G E L O N I ' ^ A L L 

TENSIÓ LABORAL 
Malgrat el desenvolupament industrial en els ultims 15 anys, aquest no hacoincidit ambel 

niüv inient sindical, ja que no ha tingut lins ara uns minims efectes sobre la problematica labo-
ral . La presen tado de les diferentes alternativas sindicáis portades a terme per l 'Associació de 
Veins va esser un pas molt important en aquesta aconscienciació colectiva, tan necessaria avui 
per Sant Geloni, l .pariem de conscienciació necessaria bastant-nos. entre moites d'altres 
coses, en la creixent angoixa per pan de molts treballadors en veure perillar el seu Hoc de 
traball o alnienys unescondicions econimiques ja massa deficients tins el moment. 

Cal recalcar la problemàtica específica del ram textil, amb especial importancia de la 
situació adoptada per l 'empresa «Hijos de Salvador Bamades- , que es recull al pía des t ruc-
turació de la ceda, tançant així i deixant al carrer els 5Ü ó 60 treballadors que composen la plan-
tilla. Hem d 'esnientar tambe el cas d '"Industrias P.R.F.» que sembla que vol demanar la 
reducció de la setmana laboral deixant-la en tant sols tres dies de trebalK amb un total desconei-
xeiiient per pan deis treballadors de les condicions économiques en qué aquesta es faría. A més 
a mes, l 'empresa >1.N.A.C.S.A.» esta jugant amb tota una sèrie de manipuladons per tal de 
fer. segons sembla, una reducció de plantilla. 

Vieni dones com es ta ara més imponant que mai la pressa de consciencia per part 
d 'aques ta gent i de tots els treballadors en general per tal d' impulsar el món sindical i portar una 
feina conjuiita pel be de tothom. 

SUSAGNA M A R T O R I 
C A L O E S 

REUNIÓ DE EX-SOCIS 
DEL CENTRE 
DEMOCRÀTRIC PROGRESSISTA 

El dijous día 13, es celebrà a la SaJa d 'Actes de I 'Ajuntament de la nostra vila, una 
reunió del Consistori amb tots els ex-socis del «Centre Democratic Progressista». Entital local 
que va de ixa rde ftincionar l 'any 1939, per tal de discutir alguna aspectes del traspàs del locai 
als seus véritables propietaris. A l 'acte hi assistiren unes cinquanta persones. 

Con que els informadors no sabiem si la reunió tenía un carácter public o privât, vàrem 
preguntar , abans de començar a alguns membres del Consistori si hi podriem èsser presents. 
Ens contestaren que exposaríen seguidament la questió als socis per tal de que ells decidíssin. 

Tot i que algún deis assistents no era soci, els regidors no varen, plantejar la questió i, 
per tant, el meu coMega de «La Tortuga» i jo ens vàrem quedar al carrer. 

Malgrat no poder donar la informació pertinent, podem anunciar que es va formar una 
comiss ió per tal de que s'encarregui de portar endavant els tràmits legáis precissos per apoder 
tomar a obrir — després de 38 anys — les portes del «Centre Democratic Progressista». 
Aquests homes que, en representació dels restants, son: Andreu Canals, Josep Codina, Josep 
Mart ín, Celesti Picañol, Antoni Roca, Gustavo Soler i Joan Ventura. E.C. 
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